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Číslo jednací:        Dne: 
ÚOK-5/2022                5.12.2022 

 

 

 

                        Zápis č. 5/2022 

ze zasedání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže a kontrolní komise 

 

                           Datum a místo konání: 4.12.2022, Kolín 

 

 

 

Přítomni: 

 

ÚOK CHD: Miloslav Hertl, Václav Rohrer ml., Jiří Král, ing. Zdeněk Dráb, Ivan 

Pavel, Josef Vilhelm, (85,7% účast, jednání bylo usnášeníschopné) 

 

Kontrolní komise: Vladimír Eisenreich, Rostislav Valeš 

 

 

Omluveni: 

 

ÚOK CHD: Peter Žuffa 

Kontrolní komise: JUDr. Mikuláš Papoušek 

 

 

Program: 

 

1.  Zahájení, kontrola usnesení z minulého jednání 

2.  Kontrolní stanice Lanškroun 

3.  Zhodnocení CVM Přerov a CV Chovatel 2022 

4.  Žádosti o kontrolované chovy drůbeže – uznávací řízení (harmonogram) 

5.  Kluby chovatelů drůbeže-schválení příspěvku 

6.  Plán práce na rok 2023 

7.  Různé, diskuse, závěr 

 

 

mailto:drubez@cschdz.eu
http://www.cschdz.e/


Ad 1) ZAHÁJENÍ, KONTROLA USNESENÍ Z MINULÉHO JEDNÁNÍ 

 

Zasedání bylo svoláno e-mailem rozeslanou pozvánkou. Jednání zahájil v 9.30 hodin 

Josef Vilhelm, předseda Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže (dále jen ÚOK 

CHD), který schůzi řídil. Diskuse probíhala v průběhu projednávání každého bodu 

programu. Pořízením zápisu z jednání byl pověřen Vladimír Eisenreich, ověřovateli 

zápisu byli schváleni př. Ing. Zdeněk Dráb a Václav Rohrer ml. Následovala kontrola 

ukládacích bodů usnesení z předešlých jednání: 

 

USNESENÍ DR  22/4/3/2 

ÚOK CHD ukládá Ing. Zdeňku Drábovi, předsedovi Sboru posuzovatelů drůbeže, 

vybrat 10 posuzovatelů drůbeže pro mezinárodní školení posuzovatelů drůbeže 

2022.Termín plnění do 3.8.2022 (SPLNĚNO) 

 

USNESENÍ DR 22/4/4/3 

ÚOK CHD ukládá Miloslavu Hertlovi, Ing. Zdeňku Drábovi a Josefu Vilhelmovi 

projednat s vedením SZeŠ Lanškroun, jaké finanční nároky má vůči ČSCH při 

pokračování kontrolní stanice v dalších letech. Dále jmenovaní absolvují jednání se 

ZO ČSCH Lanškroun ohledně finančního vyrovnání za spolupráci při distribuci 

násadových a rovněž konzumních vajec českých slepic a projednají eventuální další 

spolupráci.Na  základě výsledků jednání připraví ekonomickou rozvahu pro činnost 

kontrolní stanice, kterou předloží Mgr. Ondřeji Matoušovi, předsedovi ÚVV ČSCH. 

Termín plnění do 31.8.2022 (PLNĚNÍ VIZ BOD č.2 PROGRAMU JEDNÁNÍ) 

 

USNESENÍ DR 22/4/8/2 

Ing. Zdeněk Dráb připraví do příštího jednání ÚOK CHD novelizaci dodatku k Řádu 

pro posuzovatele zvířat ČSCH. (SPLNĚNO) 

 

USNESENÍ DR 22/4/8/3 

ÚOK CHD pověřuje Josefa Vilhelma a Ing. Zdeňka Drába dalším jednáním s 

předsedou ÚOK chovatelů holubů a předsedou ÚOK chovatelů králíků ohledně 

společného návrhu na změnu Výstavního řádu ČSCH, jenž bude předložen ÚVV 

ČSCH. (SPLNĚNO).  
 

 

 

USNESENÍ DR 22/1/6/1 

ÚOK CHD požádá ÚVV ČSCH o vyvolání jednání s firmou Bioveta, a.s., popřípadě 

s dalšími výrobci veterinárních přípravků, ohledně menších balení vakcín pro drůbež, 

zejména proti Markově chorobě (V ŘEŠENÍ) 

 

USNESENÍ DR 22/5/1/1 

Zápis č.5/2022 ze zasedání ÚOK CHD zpracuje dle Pravidel pro pořizování 

zápisů v ČSCH Vladimír Eisenreich, ověření zápisu provedou Ing. Zdeněk Dráb 

a Václav Rohrer ml. 

Hlasování: PRO -6.PROTI – 0.ZDRŽEL SE – 0 

 



USNESENÍ DR 22/5/1/2 

ÚOK CHD schvaluje program jednání. 

Hlasování: PRO- 6.PROTI – 0.ZDRŽEL SE – 0 

 

 

 

Ad 2) Kontrolní stanice Lanškroun 

 

Josef Vilhelm seznámil přítomné s vyhodnocením prodeje vajec. Informoval o 

jednání s ředitelem SzeŠ Lanškroun. Škola předpokládala rozšíření výuky o nový 

učební obor věnovaný chovu drůbeže. Veškerou práci potřebnou k provozu stanice 

měli zajistit zaměstnanci a studenti školy. Jednání školy a zástupců ČSCH byla 

vstřícná. Záměr školy otevřít nový obor nebyl uskutečněn, a proto SZeŠ nemůže 

naplnit personální požadavky metodiky testování slepic. Situaci nepomohlo vyřešit 

ani jednání s místní organizací ČSCH. 

Miloslav Hertl seznámil přítomné s dostupnými výstupy z kontrolní stanice. Nyní 

slepice málo nesou, protože přepeřují. Poukázal na nutnost zajistit krmení pro drůbež 

na následující období. Dále informoval, že v areálu školy je uložen nespotřebovaný 

materiál na stavbu chovatelského zařízení. 

Účastníci jednání se na základě předložených informací a rekapitulace dostupných 

možností financování rozhodli ukončit provozování kontrolní stanice do konce roku 

2022. Miloslav Hertl uvědomí o rozhodnutí zástupce SZeŠ a vytvoří nabídku na 

drůbež umístěnou v kontrolní stanici. Josef Vilhelm ve spolupráci s př. Hertlem zajistí 

odvoz nespotřebovaného materiálu do skladu ČSCH. 

 

 

 

USNESENÍ DR 22/5/2/1 

ÚOK CHD schvaluje ukončení provozování kontrolní stanice v areálu SZeŠ 

Lanškroun k 31.12.2022.ÚOK CHD pověřuje Miloslava Hertla vytvořením 

nabídky na drůbež umístěnou v kontrolní stanici. ÚOK CHD pověřuje Josefa 

Vilhelma odvozem nespotřebovaného materiálu do skladu ČSCH 

Hlasování: PRO – 5.PROTI – 0.ZDRŽEL SE – 1. 

 

 

 

Ad 3) Zhodnocení CVM Přerov a CV Chovatel 2022 

 

Ing. Zdeněk Dráb informoval o stejných počtech vystavené drůbeže v Přerově jako v 

roce minulém. Pochválil výbornou přípravu pro posuzovatele. Zmínil nepříznivé 

počasí v době konání výstavy. Na CV Chovatel 2022 měl výhrady k umístění 

výstavních klecí pro krůty a husy a upozornil na drobné organizační nedostatky v 

době přípravy a konání výstavy, které musí vzít na vědomí pověřený zástupce ÚOK 

CHD při následující výstavě. Doporučil umístění stánku s drůbežářskou tématikou, 

prezentaci klubů, ukázkovou expozici vajec a upoutávky pro veřejnost při pořádání 

výstav v následujícím období. Jiří Král pochválil studentky a studenty SZeŠ 



Poděbrady za vynikající pracovní morálku. Uvedl, že všechnu drůbež, která se 

neprodala si chovatelé odvezli zpět. Nestihli se označit oceněná zvířata kokardami. 

Miloslav Hertl se podílel na zajištění ukázkových voliér českých hus, českých krůt, 

českých slepic a plymutek v několika barevných rázech. Podal návrhy na zlepšení 

vystavování zvířat v ukázkových expozicích. Podotknul, že se neuděloval titul vítěz 

plemene. 

Josef Vilhelm doporučil barevné rozlišení oceňovacích lístků pro vynikající zvířata, 

posunout spodní bodovou hranici pro udělení titulu vítěz plemene. 

Václav Rohrer ml.  se zabýval podněty týkající se udělování titulů šampion a mistr 

ČR, označování schválenými kroužky EE, úlohou úsekového a hlavního posuzovatele 

při potvrzování vynikajících zvířat na celostátní výstavě. 

Ivan Pavel upozornil na výskyt dietetických poruch především u zdrobnělé a zakrslé 

drůbeže během výstavy. 

Rostislav Valeš zdůraznil, že příprava výstavy je dlouhodobý proces. Navrhnul 

přimíchávání pšenice do granulované krmné směsi. 

 

 

USNESENÍ DR 22/5/3/1 

ÚOK CHD bere na vědomí informace a podněty z CVM Přerov a CV Chovatel 

2022 

 

 

 

Ad 4) Žádosti o kontrolované chovy drůbeže – uznávací řízení (harmonogram) 

 

Ing. Zdeněk Dráb uvedl, že bylo přijato 16 žádostí o uznání kontrolovaných chovů. 

Počet žádostí je o 60% nižší než v minulém roce. Důvodem je vyšší administrativní 

náročnost. Do 15.12.2022 dostanou hodnotitelé pokyny k uznávacímu řízení v 

jednotlivých chovech. 

 

USNESENÍ DR 22/5/4/1 

ÚOK CHD bere na vědomí žádosti o kontrolované chovy drůbeže a rozdělení 

žádostí hodnotitelům. 

 

 

 

Ad 5) Kluby chovatelů drůbeže-schválení příspěvku 

 

Finanční podpora klubů na základě motivačního plánu (podle počtu vystavené 

drůbeže na CVM a CV) není možná.  Na činnost klubu je možné vyplatit příspěvek 

na základě doložených faktur vystavených na daný klub (propagační bannery atd.) 

ÚOK CHD podle stanov ČSCH z. s. ustavuje, řídí a ruší kluby chovatelů drůbeže. 

ÚOK CHD vyzývá kluby chovatelů drůbeže, aby do 30.4.2023 doručili na adresu 

ústřední odborné komise zápis z výroční členské schůze s jmenovitým složením 

nového výboru. U klubů chovatelů drůbeže u kterých neproběhnou výroční členské 

schůze s volbami do stanoveného datumu, budou od 1. 5. 2023 zrušeny. 

 



USNESENÍ DR 22/5/5/1 

ÚOK CHD schvaluje výzvu adresovanou klubům chovatelů drůbeže k 

uskutečnění výroční členské schůze s volbami a doručení zápisu s jmenovitým 

složením výboru na ÚOK CHD do 30.4.2023 

Hlasování: PRO- 6, PROTI – 0, ZDRŽEL SE- 0. 

 

 

 

Ad 6) Plán práce na rok 2023 

 

Byly naplánovány jednotlivé akce na rok 2023. 

 

USNESENÍ DR 22/5/6/1 

ÚOK CHD schvaluje plán práce na rok 2023. Jednání ÚOK CHD dne 24. 2. 

2023 

v Pardubicích, další předpokládaný termín 6.5.2023 (pozvat předsedu ÚVV). 

Zkoušky adeptů (2x) a školení adeptů (2x). Aktiv s kluby chovatelů drůbeže: 18. 

3. 2023 (Praha nebo Havlíčkův Brod). Ústřední konference delegátů sekce 

chovatelů drůbeže: 17. nebo 24.6.2023 (Praha). 

Hlasování: PRO – 6.PROTI – 0.ZDRŽEL SE – 0. 

 

 

 

Ad 7) Různé, diskuse, závěr 

 

Účastníci zasedání byli informováni o společném jednání představitelů ústředních 

odborných komisí chovatelů drůbeže, králíků a holubů. Všichni se shodli na částce 

900.-Kč posouzení zvířat, náhrady zůstávají zachovány ve stejné výši.Ing Zdeněk 

Dráb předložil návrh změny Řádu pro posuzovatele drůbeže. Zvýší se norma pro 

hodnocení vodní drůbeže na celostátní nebo speciální výstavě. Počet posouzených 

kachen se zvyšuje na 50 ks, počet posouzených hus se zvyšuje na 40 ks. Posuzování 

více než 100 ks drůbeže bude operativně povolovat předseda Sboru posuzovatelů 

drůbeže, nebo další pověřená osoba. Bude upraven tiskopis výkazu posuzování. 

Byla podána informace o schválení rozpočtu sekce na příští rok a přehled čerpání 

rozpočtu v letošním roce. Předseda ÚOK CHD a předseda KK byli pověřeni 

rozdělením paušálních odměn. 

Ivan Pavel podal informaci o ukončení uznávacího řízení kachen ruánských světle 

hnědě modře divokých. Po projednání standardovou komisí bude tento barevný ráz 

uznán a proškolen na školení posuzovatelů. 

Byl vznesen požadavek na doplnění členů Rady plemenné knihy. ÚOK CHD 

navrhuje ÚVV ČSCH na jmenování člena Rady plemenné knihy ing. Zdeňka Drába. 

Dále bylo diskutováno o zajištění nových plášťů pro posuzovatele včetně formy 

identifikace a označení příslušnosti k odborné sekci. Z diskuse dále vyplynula 

potřeba motivovat kluby chovatelů drůbeže k aktivitám směřujícím vybrat ze svých 

řad vhodné adepty na posuzovatele, garanty na celostátní výstavy a kandidáty do 

komisí odborné sekce chovatelů drůbeže. 

 



USNESENÍ DR 22/5/7/1 

ÚOK CHD bere na vědomí informaci ze společného jednání odborných sekcí o 

zvýšení ceny za posuzování, zachování náhrad ve stejné výši a schvaluje návrh 

změny Řádu pro posuzovatele drůbeže a dále schvaluje úpravu tiskopisu výkazu 

posuzování. 

Hlasování: PRO – 5,PROTI – 0,ZDRŽEL SE – 1. 

 

USNESENÍ DR 22/5/7/2 

ÚOK CHD bere na vědomí informaci o čerpání rozpočtu v letošním roce, o 

schváleném rozpočtu na příští rok a o rozdělení paušálních odměn. 

 

USNESENÍ DR 22/5/7/3 

ÚOK CHD bere na vědomí informaci o ukončeném uznávacím řízení kachny 

ruánské světle hnědě modře divoké. 

 

USNESENÍ DR 22/5/7/4 

ÚOK CHD schvaluje zaslání návrhu ÚVV ČSCH na jmenování Ing. Zdeňka 

Drába na člena Rady plemenné knihy 

Hlasování: PRO – 5.PROTI – 0.ZDRŽEL SE – 1. 

 

 

Jednání bylo ukončeno v 15.20 hod. 

 

 

                                                                                Josef Vilhelm, v.r. 

                                                                              předseda ÚOK CHD 

 

 

Zapsal: Vladimír Eisenreich 

Ověřovatelé: Václav Rohrer ml., Ing. Zdeněk Dráb 

K ověřování zasláno dne: 13.12.2022 

Ověřování ukončeno dne: 2.1.2023 

Zápis bude po ukončení ověřování e-mailem odeslán účastníkům jednání, vyvěšen na 

webu ČSCH, v časopise Chovatel budou otištěny body usnesení. 

 

 

 

 


